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Kirkkonummen kunta liittyi Hinku-verkostoon (Kohti hiilineutraalia kuntaa) 
vuonna 2017 ja Euroopan komission kaupunginjohtajien 
ilmastosopimukseen (Covenant of Mayors for Climate and Energy) vuonna 
2018. Hinku-kuntana Kirkkonummin on sitoutunut tavoittelemaan vähintään 
80 prosentin vähennystä kunnan alueen päästöihin vuoden 2007 tasosta 
vuoteen 2030 mennessä. Covenant of Mayors –sopimukseen liittyneet 
kaupungit ja kunnat sitoutuvat kestävän energian ja ilmaston 
toimintasuunnitelman (Sustainable Energy and Climate Action Plan, 
SECAP) laatimiseen ja käyttöönottoon. 
 
Kirkkonummen SECAP hyväksyttiin kunnanvaltuustossa 8.3.2021. 
SECAP-toimintasuunnitelman täytäntöönpanosta raportoidaan 
Kaupunginjohtajien ilmastosopimuksen (CoM) toimistoon. 
Hillintätoimenpiteiden tilanne raportoidaan kahden vuoden välein ja 
päästölaskelmat ja toimenpiteiden tulokset neljän vuoden välein. 
Kirkkonummen SECAP-raportti toimitettiin CoM-toimistoon syksyllä 2021, 
joten Kirkkonummen hillintätoimenpiteiden raportointi tulee tehdä 
viimeistään syksyllä 2023. Hinku-ohjausryhmän päätöksellä seurantaa 
tehdään CoM-vähimmäisvelvoitteiden lisäksi omaehtoisesti kerran 
vuodessa. Ilmastotyön säännöllinen seuranta edistää 
päästövähennystavoitteiden saavuttamista, tiedolla johtamista ja 
tietopohjaista päätöksentekoa sekä kunnan ilmastotyön avoimuutta.  
 
Ensimmäisen omaehtoisen SECAP-seurannan tulokset on koottu 
Kirkkonummen ilmastotyön tilannekuva 2021 –raporttiin. Raportti on tehty 
kunnan ilmastokoordinaattorin, Hinku-ohjausryhmän ja muiden SECAP-
toimenpiteitä koskevien yksiköiden yhteistyönä. Kirkkonummen 
SECAP:ssa on määritelty 31 ilmastonmuutoksen hillitsemiseen tähtäävää 
toimenpidettä, joilla pyritään vähentämään päästöjä kunnan kiinteistöissä 
ja toiminnoissa, asuin- ja palvelurakennuksissa sekä liikenteessä. Kunkin 
hillitsemistoimenpiteen osalta on vuoden 2021 SECAP-seurantaraportissa 
määritelty tilanne vuonna 2021, tavoite vuodelle 2030 sekä 
vaikuttavuusarvio. Kaikista 31 hillintätoimenpiteistä 23 oli käynnissä 
vuonna 2021. Kaksi toimenpiteistä on valmistunut, kolme viivästynyt ja 
kolmea toimenpidettä ei ollut vielä aloitettu. 
 
SECAP:ssa on lisäksi määritelty ilmastonmuutokseen sopeutumiseen 
tähtääviä toimenpiteitä. Sopeutumistoimenpiteiden seuranta on jätetty 
ensimmäisestä tilannekuvaraportista pois, sillä niiden mittarointi ja 
tavoitteiden asettaminen edellyttää jatkotyöstöä. Sopeutumistoimenpiteet 
ovat tärkeässä osassa kunnan ilmastotyötä ja niiden seurantaa pyritään 
kehittämään vuoden 2022 ilmastotyön raportointia varten. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Aarnio Tarmo 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää merkitä tiedoksi Kirkkonummen ilmastotyön 
tilannekuva 2021 –raportin ja saattaa raportin tiedoksi kunnanvaltuustolle. 

 
 



Käsittely 
 Ilmastokoordinaattori Vera Järvenreuna esitteli asiaa kokouksessa. 

Yhdyskuntatekniikan johtaja Anna-Kaisa Kauppinen oli läsnä tämän 
pykälän aikana vastaamassa kyselyihin. 

 
 

Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi, että keskustelun 
aikana Kim Åström on jättänyt seuraavan teknisen korjausesityksen: 
 
Tavoitteessa 3.1 näyttäisi sekoittuneen määritelmällisesti 
täydennysrakentaminen ja hyvän saavutettavuuden käsitteet suhteessa 
8.3.2021 valtuustossa hyväksyttyihin SECAP-tavoitteisiin. 
 
Tekninen korjaus: Muutetaan tavoitetta kohdassa 3.1 vuodelle 2030 
muotoon: “90% asuinrakentamisesta sijoitetaan hyvän saavutettavuuden 
alueelle” 
 
Korjausesitystä kannattivat Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja, Carl-Johan 
Kajanti, Anneli Granström ja Josephine Frimodig. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa korjausesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti ehdotuksen mukaisesti seuraavalla korjauksella: 

 
Muutetaan tavoitetta kohdassa 3.1 vuodelle 2030 muotoon: “90% 
asuinrakentamisesta sijoitetaan hyvän saavutettavuuden alueelle” 
 
 
 
Puheenjohtaja Timo Haapaniemi poistui kokouksesta tämän pykälän 
jälkeen klo 17.30 ja varapuheenjohtaja Piia Aallonharja jatkoi kokouksen 
puheenjohtajana. Varajäsen Marko Kari saapui kokoukseen klo 17.30. 
 
Ilmastokoordinaattori Vera Järvenreuna poistui myös tämän pykälän 
jälkeen klo 17.30. 
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Päätösehdotus Kunnanhallitus saattaa Kirkkonummen ilmastotyön tilannekuva 2021 –

raportin tiedoksi kunnanvaltuustolle. 
 
 
Käsittely 
 Ilmastokoordinaattori Vera Järvenreuna esitteli asiaa kokouksessa. 
 

Käsittelyn aikana puheenjohtaja Anders Adlercreutz poistui kokouksesta ja 
varapuheenjohtaja Reetta Hyvärinen jatkoi puheenjohtajana klo 18.23 
lähtien.  
 
Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi, että keskustelun 
aikana oli jätetty evästys- ja ponsiehdotuksia seuraavasti: 
 



Valtuutettu Urho Blom (tekninen korjaus): 
 
Tavoite 3.1 on ristiriidassa kunnan strategian kanssa ja epärealistinen. 
Tekninen korjaus: Tavoitteessa 3.1 on sekoitettu määritelmällisesti 
täydennysrakentaminen ja hyvän saavutettavuuden käsitteet suhteessa 
8.3.2021 valtuustossa hyväksyttyihin SECAP-tavoitteisiin. Muutetaan 
tavoitetta 3.1 2030 muotoon: “90% asuinrakentamisesta sijoitetaan hyvän 
saavutettavuuden alueelle” 
 
Teknistä korjausta kannattivat Matti Kaurila, Marko Kari, Kari Virtanen, 
Anna Aintila, Kim Liljequist, Kim Åström, Timo Haapaniemi, Tony Björk, 
Anneli Granström, Jukka Ylikoski, Ville Salminen, Stefan Gustafsson, 
Johanna Järvinen, Jussi Määttä, Anna Sahiluoma ja Liisa Kosonen. 
 
Kunnanhallituksen puheenjohtaja totesi, että yllä mainittu korjaus on jo 
hyväksytty kunnanhallituksessa, joten sitä ei käsitelty erikseen 
valtuustossa. 
 
 
 
Valtuutettu Kim Liljequistin evästysehdotus: 
 
lmastotyötä, kuten sen välitavoitteitakin, olisi mahdollisuuksien mukaan ja 
järkevin välein seurattava ja arvioitava myös taloudellisesta näkökulmasta. 
Kunnan ollessa haasteellisessa taloudellisessa tilanteessa olisi asetettava 
(ja päivitettävä) ilmastotavoitteet järkevästi ja vastuullisesti. Eli niin, että 
niiden toteuttaminen ei muodostu kohtuuttoman raskaaksi ja kalliiksi 
kunnalle ja sen asukkaille. 
 
Evästysehdotusta kannattivat Arttu Lankinen, Riikka Purra, Kim Männikkö, 
Matti Kaurila, Martin Honkanen, Hans Hedberg, Anneli Granström, Ville 
Salminen, Marko Kari, Tony Björk, Jukka Ylikoski, Johanna Järvinen, 
Martin Valtonen, Antti Salonen, Jussi Määttä, Timo Haapaniemi, Josephine 
Frimodig, Tero Suominen, Kari Virtanen, Carl-Johan Kajanti, Jani Ekman, 
Kim Åström, Jerri Kämpe-Hellenius, Patrik Lundell, Ulf Kjerin, Stefan 
Gustafsson, Ari Harinen ja Liisa Kosonen. 
 
Evästysehdotusta ei hyväksytty yksimielisesti, joten puheenjohtaja totesi, 
että siitä on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että asiasta äänestetään niin että ne jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne jotka kannattavat 
pohjaehdotusta Kim Liljequistin evästyksellä äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin yhteensä 51 ääntä. JAA sai 14 ääntä ja EI sai 37 
ääntä. Pohjaehdotus Kim Liljequistin evästyksellä sai enemmän ääniä. 
 
JAA äänestivät: Kärkimaa Elina, Sahiluoma Anna, Felipe Sini, Orko Maarit, 
Petäjäjärvi Krista, Karkinen Ronja, Hyvärinen Reetta, Jäppinen Sanni, 
Aintila Anna, Ronkainen Tuovi, Ylisiurua Katja, Myllyniemi Markus, 
Huhmarniemi Saara ja Fleming Johanna 
 
EI äänestivät: Ekman Jani, Hedberg Hans, Suominen Tero, Virtanen Kari, 
Gustafsson Stefan, Haapaniemi Timo, Määttä Jussi, Karkola Antti, Kaurila 
Matti, Järvinen Johanna, Seppälä Ulla, Granström Anneli, Lankinen Arttu, 
Åström Kim, Kosonen Liisa, Frantsi-Lankia Marjut, Björk Tony, Valtonen 



Martin, Ylikoski Jukka, Lundell Patrik, Sinisalo Pekka M., Kari Marko, 
Kämpe-Hellenius Jerri, Liljequist Kim, Honkanen Martin, Blom Urho,  
Frimodig Josephine, Männikkö Kim, Kjerin Ulf, Leijala Aku, Purra Riikka, 
Harinen Ari, Kajanti Carl-Johan, Salonen Antti, Hakapää Minna, Salminen 
Ville ja Piili Noora. 
 
 
Valtuutettu Ronja Karkisen ponsiehdotus: 
 
Ilmastotyön seurantaa tulisi kehittää edelleen välitavoitteiden asettamisella. 
Näin voidaan varmistaa toimenpiteiden riittävyys. 
 
Ponsiehdotusta kannattivat Markus Myllyniemi, Krista Petäjäjärvi, Jani 
Ekman, Elina Kärkimaa, Sanni Jäppinen, Sini Felipe, Anna Aintila, Tuovi 
Ronkainen, Maarit Orko, Saara Huhmarniemi, Katja Ylisiurua, Johanna 
Fleming, Antti Karkola, Minna Hakapää, Ulf Kjerin ja Anna Sahiluoma. 
 
Ponsiehdotusta ei hyväksytty yksimielisesti, joten puheenjohtaja totesi, että 
siitä on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että asiasta äänestetään niin, että ne jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne jotka kannattavat 
pohjaehdotusta Ronja Karkisen ponsiehdotuksella äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin yhteensä 51 ääntä. JAA sai 17 ääntä, EI sai 32 
ääntä. 
 
Pohjaehdotus Ronja Karkisen ponsiehdotuksella sai enemmän ääniä. 
 
JAA äänestivät: Järvinen Johanna, Seppälä Ulla, Salonen Antti, Honkanen 
Martin, Frantsi-Lankia Marjut, Salminen Ville, Björk Tony, Harinen Ari, 
Kaurila Matti, Valtonen Martin, Männikkö Kim, Purra Riikka, Lankinen Arttu,  
Virtanen Kari, Hedberg Hans, Granström Anneli ja Ylikoski Jukka 
 
EI äänestivät: Felipe Sini, Piili Noora, Karkola Antti, Fleming Johanna, 
Ekman Jani, Petäjäjärvi Krista, Huhmarniemi Saara, Leijala Aku, 
Haapaniemi Timo, Aintila Anna, Suominen Tero, Orko Maarit, Blom Urho, 
Ronkainen Tuovi, Lundell Patrik, Kjerin Ulf, Ylisiurua Katja, Hyvärinen 
Reetta, Kajanti Carl-Johan, Sinisalo Pekka M., Kari Marko, Hakapää 
Minna, Myllyniemi Markus, Frimodig Josephine, Kosonen Liisa, Sahiluoma 
Anna, Jäppinen Sanni, Gustafsson Stefan, Liljequist Kim, Kärkimaa Elina, 
Åström Kim ja Karkinen Ronja 
 
Tyhjää äänestivät Kämpe-Hellenius Jerri ja Määttä Jussi. 
 
 
Valtuutettu Anna Sahiluoman ponsiehdotus: 
 
Metsien hiilensidontaa tulee lisätä huolehtimalla kunnan metsien 
tuottokyvystä tehokkain metsänhoitotoimin. 
 
Ponsiehdotusta kannattivat: Matti Kaurila, Timo Haapaniemi, Jussi Määttä, 
Antti Salonen, Kari Virtanen, Carl-Johan Kajanti, Jani Ekman, Antti 
Karkola, Martin Valtonen, Kim Liljequist, Kim Männikkö, Tony Björk, Marko 
Kari, Josephine Frimodig, Jukka Ylikoski, Kim Åström, Riikka Purra, 



Johanna Järvinen, Patrik Lundell, Urho Blom, Ari Harinen, Ville Salminen, 
Arttu Lankinen, Martin Honkanen, Tero Suominen ja Liisa Kosonen. 
 
Ponsiehdotusta ei hyväksytty yksimielisesti, joten puheenjohtaja totesi, että 
siitä on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että asiasta äänestetään niin, että ne jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne jotka kannattavat 
pohjaehdotusta Anna Sahiluoman ponsiehdotuksella äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin yhteensä 51 ääntä. JAA sai 16 ääntä, EI sai 35 
ääntä. 
 
Pohjaehdotus Anna Sahiluoman ponsiehdotuksella sai enemmän ääniä. 
 
 
 

 Valtuutettu Anna Sahiluoman ponsiehdotus: 
 

Vallitsevan maailman tilanteen takia energiakustannukset ovat 
merkittävästi nousseet. Kirkkonummen kunnan energiakustannusten 
arvioidaan nousevan n. 650 000 vuonna 2022. Energiatehokkuutta tulee 
pyrkiä parantamaan ripeästi kustannusten nousun hillitsemiseksi. 
 
Ponsiehdotusta kannattivat Urho Blom, Tony Björk, Marko Kari, Jani 
Ekman, Kim Liljequist, Kari Virtanen, Ville Salminen, Arttu Lankinen, Carl-
Johan Kajanti, Antti Karkola, Jussi Määttä, Josephine Frimodig, Jukka 
Ylikoski, Kim Åström, Riikka Purra, Timo Haapaniemi, Sanni Jäppinen, 
Ronja Karkinen, Elina Kärkimaa, Katja Ylisiurua, Minna Hakapää, Johanna 
Järvinen, Tuovi Ronkainen, Ulf Kjerin, Patrik Lundell, Stefan Gustafsson, 
Marjut Frantsi-Lankia, Ari Harinen, Johanna Fleming, Tero Suominen, Liisa 
Kosonen, Antti Salonen ja Martin Honkanen. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa ponsiehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 

 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti ehdotuksen mukaisesti evästyksellä, että 

ilmastotyötä, kuten sen välitavoitteitakin, olisi mahdollisuuksien mukaan ja 
järkevin välein seurattava ja arvioitava myös taloudellisesta näkökulmasta. 
Kunnan ollessa haasteellisessa taloudellisessa tilanteessa olisi asetettava 
(ja päivitettävä) ilmastotavoitteet järkevästi ja vastuullisesti. Eli niin, että 
niiden toteuttaminen ei muodostu kohtuuttoman raskaaksi ja kalliiksi 
kunnalle ja sen asukkaille. 
 
Lisäksi kunnanvaltuusto hyväksyi seuraavat ponnet: 
 
Ilmastotyön seurantaa tulisi kehittää edelleen välitavoitteiden asettamisella. 
Näin voidaan varmistaa toimenpiteiden riittävyys. 
 
Metsien hiilensidontaa tulee lisätä huolehtimalla kunnan metsien 
tuottokyvystä tehokkain metsänhoitotoimin. 
 
ja  
 
Vallitsevan maailman tilanteen takia energiakustannukset ovat 



merkittävästi nousseet. Kirkkonummen kunnan energiakustannusten 
arvioidaan nousevan n. 650 000 vuonna 2022. Energiatehokkuutta tulee 
pyrkiä parantamaan ripeästi kustannusten nousun hillitsemiseksi. 

 
 


